

**Kamer
der Volksvertegenwoordigers**

ZITTING 1959-1960.

9 MAART 1960.

WETSONTWERP

er toe strekkende de waarborg van de Staat te verlenen aan leningen door Belgisch Kongo en de Exploitatielidienst van het Koloniaal Verkeerswezen bij de Internationale Bank voor Wederopbouw en Ontwikkeling aan te gaan.

**AMENDEMENT
VOORGESTELD DOOR DE HEER LAHAYE.**

Art. 3.

De tekst van dit artikel aanvullen met wat volgt :

« Deze waarborg wordt verleend onder het voorbehoud dat de leningen pas na 30 juni 1960 worden aangegaan in overleg met de Regering van de Congo-Staat. »

VERANTWOORDING.

Wij avaliseren 35 miljoen dollar en 5 miljoen dollar, die de Congolese Regering van ons moet overnemen. Op de Ronde-tafelconferentie werden echter geen economische of financiële vraagstukken ter sprake gebracht. Wij hebben ons ertoe beperkt te verklaren dat de Conferentie wenst dat in de toekomstige Congolese Grondwet het recht van eigenheid wordt opgenomen, alsmede de erkenning van de investeringen en van de rechten, verkregen krachtens de wet of het gebruik, en dat op 15 april een economische Ronde-tafelconferentie zal worden belegd.

De afgevaardigden op de Ronde-tafelconferentie zijn vast besloten hun beloften te houden, doch zij zijn niet gemanageerd door een parlement, dat zelfs niet eens verkozen is.

De waarborg van de Belgische Staat staat op miljoenen dollars, zonder enige tegenprestatie. Terecht mag men de vraag stellen welke de tegenprestatie zal zijn voor de verbintenis, die België zal moeten aangaan in de plaats van Congo, die op 30 juni onafhankelijk wordt. Wanneer na 30 juni de Congolese Regering uit de verkiezingen te voorschijn is gekomen, kunnen wij met haar een overeenkomst aan gaan met het doel de buitenlandse leningen tot een beloop van 35 en 5 miljoen dollar te waarborgen.

Ten slotte staat het wel vast dat de leningen, wanneer zij thans worden uitgegeven, van generlei nut zulien zijn voor de toekomstige Congolese Regering, daar het geld op 30 juni al zal besteed zijn.

H. LAHAYE.

Zie :
447 (1959-1960) :

- Nr 1 : Wetsontwerp.
- Nr 2 : Verslag.

**Chambre
des Représentants**

SESSION 1959-1960.

9 MARS 1960.

PROJET DE LOI

tendant à accorder la garantie de l'Etat à des emprunts à contracter par le Congo belge et par l'Office d'Exploitation des Transports Coloniaux auprès de la Banque Internationale pour la Reconstruction et le Développement.

**AMENDEMENT
PRÉSENTÉ PAR M. LAHAYE.**

Art. 3.

Compléter le texte de cet article par ce qui suit :

« La présente garantie est accordée sous la réserve que les emprunts ne seront contractés qu'après le 30 juin 1960, en accord avec le Gouvernement de l'Etat du Congo. »

JUSTIFICATION.

Nous avalisons 35 millions de dollars et 5 millions de dollars que le Gouvernement congolais doit nous reprendre. Nous n'avons toutefois abordé aucune question économique ou financière à la Table Ronde. Nous nous sommes bornés à dire que la Conférence souhaite que soit inscrite dans la future Constitution congolaise, le droit de propriété, le respect des investissements et des droits acquis suivant la loi ou la coutume et qu'ensuite une Table Ronde économique se réunirait le 15 avril.

Les délégués à la Table Ronde sont décidés à tenir leurs promesses, mais ils ne sont pas mandatés par un Parlement qui n'est même pas élu.

La garantie de l'Etat belge couvre des millions de dollars et sans aucune contrepartie. L'on est en droit de demander quelle sera la contrepartie des engagements que la Belgique sera appelée à prendre en lieu et place du Congo qui deviendra indépendant le 30 juin? Lorsque le Gouvernement congolais sera constitué à la suite des élections, après le 30 juin, nous pouvons passer convention avec lui, dans le but de garantir alors les emprunts extérieurs à concurrence des 35 et 5 millions de dollars.

Finalement il s'avère comme certain que si les emprunts sont émis maintenant, ils ne seront d'aucune aide au futur Gouvernement congolais parce que les fonds seront dépensés le 30 juin.

Voir :
447 (1959-1960) :

- N° 1 : Projet de loi.
- N° 2 : Rapport.